
 

Informační čtvrtletník  obce 

Bařice-Velké Těšany  

1/2015  
 

Vážení spoluobčané,  
s nastávajícím jarem se prodlužují dny, sluníčko nás stále víc táhne ven, na oblíbené seriály v televizi je stále 
méně času, protože práce na zahrádce po skoro půlroční absenci je lákavou aktivitou. V čísle obecního 
zpravodaje, který právě držíte v ruce, najdete pozvání na mnoho kulturních akcí, které vás v nadcházejícím 
období čekají. Je z čeho vybírat, zapojte se alespoň svou přítomností. Přeji pěkné velikonoce a jarní měsíce 
plné slunečného počasí.                                                                                         Věra Halamová, starostka obce 

 
Zpráva o činnosti zastupitelstva 

Zasedání ZO 16.1.2015 – ZO schválilo smlouvu o poradenské činnosti s INNOVA Int. Zlín ve věci zpracování žádosti o 
dotační prostředky na rekonstrukci dětských hřišť. Byly stanoveny podmínky pro zápůjčku obecního štěpkovače a 
projednány podmínky o možnosti využívání sběrného dvora ve Kvasicích.  Zastupitelé byli informováni o plánované 
rekonstrukci sokolovny ve Velkých Těšanech v návaznosti na dotační program OPŽP. TJ Velké Těšany má jako majitel 
objektu možnost dosáhnout na dotační prostředky, což není možné bez pomoci obce. Byl realizován odkup poloviny  
domu č. 64 ve Velkých Těšanech do vlastnictví obce a projednána plánovaná rekonstrukce cesty ve Velkých Těšanech od 
kapličky k točně a jako priorita bylo stanoveno vybudování části komunikace v ulici U trafa k novostavbám – p.č. 1819 
v k.ú. Velké Těšany. Byla obnovena příprava projektové dokumentace na přestavbu školní budovy v Bařicích na pět 
bytových jednotek.  

Zasedání ZO 6.3.2015 -  ZO schválilo smlouvy o provozování vodovodů a kanalizací podle nového občanského 
zákoníku, roční závěrku a hospodářský výsledek mateřské školy, smlouvu o poskytnutí neinvestiční dotace pro SDH Velké 
Těšany na věcné prostředky požární ochrany ve výši 50.000 Kč. V souvislosti s končícími pracovními smlouvami 
dosavadních obecních pracovníků bylo navrženo, zda by v rámci úspory prostředků nebylo vhodné tyto práce provádět 
brigádně na dohodu o provedení práce. Starostka byla pověřena zveřejněním poptávky, zda někdo z občanů má zájem 
úklidové práce provádět brigádně. K tomuto bodu se zastupitelstvo vrátí na zasedání 27. března. Požadavek p. Tůmy na 
odkup pozemku p.č. st. 46 v k.ú. Velké Těšany bude v případě schválení podmíněn výměnou stávajícího kotle za 
ekologické vytápění a provozováním obchodu.  
Úplná znění zápisů najdete na www.barice-velketesany.cz – Úřední deska a jsou k dispozici v kanceláři obecního úřadu.  

Přijďte s námi diskutovat o tématech, která Vás zajímají …. 
V naší obci je evidováno v současné době 435 obyvatel. Každý z nás chce jistě žít ve své obci spokojeným a 
plnohodnotným životem. Všichni máme různé preference potřeb, což je přirozené.  K tomu, aby zastupitelé vaše 
požadavky znali a porozuměli jim, je nutné, abyste zasedání vašich zastupitelů navštěvovali, vyjadřovali své názory a 
zapojovali se spolu se svými sousedy do následné diskuze. Každé jednání zastupitelů je veřejné. Abychom vyšli více vstříc 
vašim možnostem, začala zasedání zastupitelstva probíhat v novém vhodnějším čase v pátek od 17 či 18 hodin. Jednání 
se od počátku nového roku střídají v každé části obce. O připravovaném jednání budete v předstihu informováni i 
obecním rozhlasem a z pozvánky s podrobným programem si budete moci připravit podněty k aktuálně projednávaným 
záležitostem. V případě, že se jednání zúčastnit nemůžete, máte možnost využít přesných informací o průběhu jednání 
ze zápisů, které jsou uveřejňovány na internetových stránkách obce a nově budou vyvěšovány i na úřední desce ve 
Velkých Těšanech. Větší transparentnosti chceme rovněž dosáhnout uveřejňováním veškerých smluvních vztahů obce. 
Nově vytvořenou databázi smluv naleznete od počátku roku na internetových stránkách - v záložce Obecní úřad. Bude-li 
třeba, můžeme společnými silami vytvořit i komunikační strategii obce. V případě, že se jednání zastupitelstva z důvodu 
pracovního vytížení nestihnete zúčastnit, máte možnost se i jinak zapojit do dění ve své obci. Ze zákona má veřejnost 
právo napsat vedení obce dopis, napsat petici či sdělit názor představitelům obce přímo „na ulici“. Pokud chcete vést 
spokojený život v naší obci, choďte na jednání zastupitelstva nebo připomínkujte, co je třeba v naší obci měnit, 
vylepšovat.                                                                                                                                                                    Ondřej Valach 

Oznámení a informace 
Firma Biopas sděluje, že v sobotu 27.3. bude odebírat nebezpečný odpad. Sběrné místo bude ve Velkých Těšanech od 
7.30-7.50 u sokolovny, v Bařicích 7.55 – 8.25 před obecním úřadem. 



Do konce března je nutné uhradit poplatky za komunální odpad a za psy. Při svozu 2. dubna vám Biopas popelnici 
bez nové známky už neodveze.  

Nově otevřená prodejna potravin ve Velkých Těšanech (bývalý Becherbar) vás zve na nákup : Nabízí pečivo, 
uzeniny, mléčné a mražené výrobky, drogerie, denní tisk a další smíšené zboží. Prodej bude zahájen  1. dubna od 7.00 
hod. 

Upozornění : Každý rok se v období topné sezony množí stížnosti na spalování materiálů, které do kotle nepatří : plast, 
nevytříděný  a jiný odpad, který je  možno uložit do speciálních nádob nebo do běžné popelnice. Látky, které vycházejí z 
komína při této činnosti, jsou těžší než vzduch a tím pádem se nejvíce usazují v okolí zdroje. Buďme ohleduplní k sobě 
navzájem a neničme si zbytečně svoje nejbližší životní prostředí. Nejedná se jen topení v kamnech, ale i spalování 
nedostatečně usušeného materiálu na zahrádkách. Odpad ze zahrádky se dá uložit do kompostéru, který dostanete na 
obecním úřadě zdarma. 
Je sice potěšující, že se v naší obci vytřídí velké množství odpadů, o čemž svědčí to, že např. plasty se vyvážejí každý 
týden oproti dřívějšímu dvoutýdennímu intervalu, ale stále se objevují případy, kdy někdo z třídících občanů odloží pytel 
nebo igelitovou tašku s odpadem ke kontejnerům a nechá ji tam. Při větrném počasí poletuje odpad po obci a to se 
určitě nikomu nelíbí. Totéž se týká odpadu velkoobjemového , který se čas od času objevuje odložen u nádob na tříděný 
odpad. Současně děkujeme všem, kteří třídí důsledně a tím snižují množství nevytříděného odpadu, který je z obce 
odvážen.  

Kompostéry – Která domácnost má stále zájem o poskytnutí kompostéru zdarma, jsou tyto stále k dispozici na obecním 
úřadě.  
Součástí dotace na kompostéry byl i štěpkovač, který je možno zapůjčit domácnostem po předchozí dohodě na obecním 
úřadě. Hodina práce štěpkovače (včetně PH a asistence zodpovědné osoby) je 250,- Kč za hodinu. Úhrada se zaplatí 
v kanceláři obecního úřadu bezprostředně po vrácení zapůjčeného zařízení.  

Provoz sběrného dvora ve Kvasicích – Už v průběhu dubna mohou domácnosti využívat možnosti sběrného dvora ve 
Kvasicích. Otevřeno je ve středu od 8 do 17 a v sobotu od 8 do 11. hod.   Odevzdat můžete po předložení občanského 
průkazu bezplatně velkoobjemový odpad, elektrozařízení  a v malém množství (do 50 kg za měsíc) stavební odpad. Tyto 
podmínky se týkají jen osob, které mají u místního obecního úřadu uhrazen poplatek za odpad.        
http://www.kvasice.cz/sberny-dvur.html 

 

Z naší školky 

Maškarní karneval v MŠ – Stalo se již tradicí, že v období 
masopustu se pořádají maškarní bály a karnevaly. Také my 
v mateřské škole jsme měli opravdový maškarní karneval. Nejprve 
jsme si naši školičku hezky vyzdobili a připravili pohoštění. V den 
karnevalu se již od rána školičkou proháněli rytíři, princové, 
klauni, víly, čarodějnice, čertíci a jiné povedené masky. Na 
začátku jsme všechny přivítali a jednotlivé masky předvedly, co 
umí. Pak začal opravdový maškarní rej. Hudba a veselý smích se 
linuly po celé budově naší školky. Také byl čas na soutěže a 
občerstvení. Pochutnali jsme si na sladkých dobrůtkách Na náš 
karneval jsme si připili „šampusem“. Všechny masky-děti dostaly balónek, diplom a sladkou odměnu. Také maminkám, 
které dětem masky připravily, jsme poslali malý dáreček. Už teď se těšíme na karneval příští. Božena Adámková. 
                       Více fotografií z karnevalu najdete na http://msvelketesany.rajce.idnes.cz/Karneval_2015/ 

Besedy nad kronikou – V Bařicích během krátkého období proběhlo dvojí sezení zájemců nad kronikou obce 
Předmětem byly nejen zápisky z předválečného období, kroniky mapující existenci školy od roku 1899, ale pozornost 
byla věnována i historii méně dávné, ale při takových akcích opomíjené – 70. létům. K dispozici byly dokumenty 

k poslednímu zpracovanému desetiletí– fotky, parte, novinové 
výstřižky, letáky, vizitky, apod. Zvláštní pozornosti se těšily zápisy ze 
zasedání obecního výboru z let 1923-1936. Útržky z historie obce si 
prostě vždy najdou své zájemce.                                   Věra Halamová 

                                                                                                                                        

Druhý ročník koštu slivovice se konal v sobotu 28. února ve 
Velkých Těšanech. Po loňské premiéře, kterou doprovodilo promítání 
filmu ze srazu rodáků z roku 1971, se letošní ročník točil kolem 
těšanského kroje. Pořadatelé se ho totiž rozhodli zachránit. Na koštu 
se sešlo třináct vzorků pálenky. „Všechny byly dobré, žádná nebyla 
vyháněcí,“ zhodnotil průběh kronikář, pan Josef Strašák. Ve svém 
proslovu pak připomněl, že místní kronika mluví o kroji v minulém 



čase už počátkem minulého století. „O to víc nás potěšilo, kolik toho lidé z krojů přinesli,“ ocenil spoluorganizátor Karel 
Toman. Na výstavce tak byly k vidění jeden dívčí, dva ženské, dva mužské a několik dalších součástí kroje. Náročné 
přípravy ženského svatebního kroje zabraly paní Stanislavě Kuklové měsíc práce. „Neříkám, že se zítra začne šít a 
pozítří se všichni potkáme v kroji na zastávce,“ řekl hlavní organizátor akce, místostarosta Marek Haloda, jehož 
meruňkovice se umístila druhá. „Chceme jen navázat na tradici, která mizí, a ukázat přitom, že se tady žije dobře,“ 
dodal. „Pátrání je teprve na začátku,“ zdůraznila také etnografka Muzea Kroměřížska Markéta Hnilicová, která pro účel 
akce sepsala text o historii těšanského kroje, v depozitáři našla mužský kabátek pocházející přímo z Těšan a vyšívanou 
plachtu ze sousedních Bařic. Nabídla také spolupráci při plánované rekonstrukci podoby kroje, která by se později měla 

stát předlohou k ušití nového kompletního páru. Druhý ročník koštu 
hudebně opět doprovodilo dechovkové trio z Hulína, vítězkou se 
stala osmiletá slivovice paní Anny Najkerové.                                              
Marek Haloda, Karel Toman 
                                                                                                                                  

Slavnostní otevření poldru– Výstavba zmokřelého poldru 
v Bařicích, to byl stavební záměr, který se připravoval od r. 1997. 
Příprava studie, jednání s vodohospodářskou správou, směny 
pozemků, to byla práce, kterou připravilo minulé vedení obce s 
tehdejším starostou Josefem Odstrčilem a na kterou bylo navázáno 
vyhotovením  projektu a zpracováním žádosti o dotaci. Vlastní 
práce proběhly v uplynulém roce celkovým nákladem 5.170.000 Kč,        
z toho podíl obce byl  10%. K slavnostnímu předání za účasti 
stavebního a vodoprávního úřadu, krajského úřadu, prováděcí 

firmy, projektanta a zástupců obce došlo 19.března. Přestřižením pásky byla učiněna pomyslná tečka za realizací díla, na 
které se dlouho čekalo a které bude plnit funkci nejen bezpečností, ale i estetickou.                                                                                              
                                                                                                                                                                                     Věra Halamová                           

                                                      DOBROVOLNÍ HASIČI PŘIPRAVUJÍ HODOVÉ SLAVNOSTI 
Těšanské hodky se letos uskuteční ve dnech 2. - 3.5 2015 a to se vším, co vyžadují místní tradice. V sobotu 2. května 
odpoledne zahájí oslavy krojovaná dechová hudba Podboranka, která vyzve místní obyvatele na náves, kde bude ve 
14:00 hod. zahájen slavnostní program. U místní kaple promluví i kronikář, který připomene výročí 150 let od založení 
školy, 145 let od založení čtenářského spolku Metoděj, 70 let od konce 2. světové války a 10 let obnovy tradic. Po 
slavnostní mši bude následovat koncert dechové hudby, vystoupení dětí z mateřské školky a námětové cvičení hasičů. Po 
celé odpoledne pro Vás bude připraveno bohaté občerstvení, včetně grilovaného selete. 

                                                                                                        Za organizační tým sboru dobrovolných hasičů Ondřej Valach 
 

TJ Bivoj Bařice   Nastalo jaro, asi nikoho nepřekvapím, když řeknu, že je to jedno z nejkrásnějších období celého roku. 
Příroda se probouzí, sluníčko přebírá moc nad zimní tmou a pomalu budí všechny ospalce ze zimního spánku. Po 
houpačkách a prolézačkách se prohání zimou bez sněhu znuděné děti a na hřištích se konečne opět rozeznívá píšťalka, 
která všem oznamuje, že se naplno rozehrály všechny fotbalové soutěže.  
Také TJBB zahájí jarní část a proto jsem poprosil trenéra O. Benedikta, aby mi prozradil něco víc o vámi jistě oblíbeném a 
ve chvílích nejtěžších podporovaném týmu : Na jarní část sezony se začali hráči TJBB připravovat na konci ledna a to 
společně s dorosty Těšnovic. Obě mužstva jsou totiž pod mým vedením. Příprava probíhala zejména na umělce v 
Těšnovicích a na sportovištích v Kroměříži. Účast nebyla až tak velká, jaká byla předsevzetí po ne zcela podařeném 
podzimu. V kádru také nastaly menší změny. Zpět se vrátil Michal Černý a Petr Šoltís a do branky se podařilo sehnat 
Petra Simerského. Poslední posilou je Stanislav Zikmund. Mužstvo naopak opustili Kamil Kornel a především Jan Navrátil, 
kterému skončilo hostování.  

Změnou prošel i realizační tým, kdy se k mé maličkosti přidali 
Miroslav Konečný a Michaela Dobroslávková. Cílem pro jarní 
část sezony je odehrát důstojná utkání, nechat na hřišti vše a 
připravit se kvalitně na další sezonu. 
Toť slova trenéra, mě zbývá pouze popřát mnoho štěstí a 
vstřelených gólů a spoustu spokojených fanoušků. 
           Sportu zdar a fotbalu zvlášť. Vít Šindler, Ondřej Benedikt 
 

Z místních knihoven - Pravidelní čtenáři cestu do knihovny 
znají, ať už za novou knihou nebo, hlavně ti mladší, k počítači, 
aby si našli na internetu potřebné informace.  Zajímá vás, jak 
jste navštěvovali svou knihovnu v loňském roce? Bařickou 
knihovnu nejméně jednou za rok navštívilo 49 čtenářů, kteří 



vykonali celkem 666 návštěv a domů si odnesli během roku 2058 knih. Ve Velkých Těšanech se knihovna pro čtenáře 
otevřela až koncem února a své čtenáře si pomalu po dvouleté přestávce opět získává. Pravidelných 40 čtenářů s počtem 
102 návštěv si  přečetlo  79 knih nebo časopisů.    

                         Věra Halamová, Irena Valachová 

                                                                                                                                                         

                Vítání občánků  
V sobotu 30. ledna byli mezi občany naší 
obce přivítáni Štěpán Veselý, rodičů Lucie a 
Petra Veselých a Tomáš Krejčiřík, rodičů 
Tomáše a Lucie Krejčiříkových, oba z Bařic .  
           

            Společenská kronika 
Významné životní jubileum oslavili: 
Bařice                                                                                                 Velké Těšany 
Miroslav Běhal        60                                                                     Marie Galatíková   60 
Zdeněk Dvořák        60                František Zbořil   80 
Stanislav Dočkal      75                Věra Halamová    50 
 

Plánované akce: 
29.3. Vítání jara v Bařicích, v odpoledních hodinách projdou obcí děti se smrtkou a s májem 
4.4.    Valná hromada TJ Bivoj Bařice, v 16.00 v klubovně na hřišti 
23.4.  Mše svatá v Bařicích s požehnáním nově vybudovaného poldru – v 16.30 hod.  
25.4.  Slet čarodějnic ve Velkých Těšanech, sraz v 17.00 před sokolovnou  
30.4.  Stavění máje v Bařicích, sraz v 18.00, materiál na zdobení májky s sebou  
10.5.  Svátek matek , 14.00 ve společenské místnosti v Bařicích  
30.5.  Kácení máje – výletiště v Bařicích, začátek v 15.00. Soutěže pro děti, karikaturisté, při příznivém počasí letní kino 
13.6.  Dětský den ve Velkých Těšanech, od 13.00 u sokolovny  
20.6. Oslavy 75. výročí založení místního fotbalového oddílu, spojené s tradiční mší svatou a námětovým cvičením 
dobrovolných hasičů.  
Program :   Pátek  19.6. od 20.00 hod. taneční zábava se skupinou Motus 
                     Sobota  20.6.     13.00 zahájení fotbalových zápasů              18.30  Kulturní vystoupení       
                                                  15.00 Mše svatá u kapličky                           18.45 Vyhodnocení zápasů 
                                                  18.00 Námětové cvičení                                19.00 Diskotéka 
                     Neděle 21.6.      14.00 Předzápas 
                                                  16.30 Zápas Bařice-Zborovice 

                                                           MAS Hříběcí hory má nového předsedu 
Ve čtvrtek 5. března 2015 proběhla v Těšánkách členská schůze Místní akční skupiny (MAS) Hříběcí hory, z. s. Jedná se o 
spolek obcí, místních podnikatelů, neziskových organizací a občanů se zájmem o rozvoj venkovského regionu. Samotný 
spolek byl založen v roce 2005 a v současné době působí na území 33 obcí. MAS Hříběcí hory má v současné době 56 
členů. Název Hříběcí hory pochází z dávných časů, kdy tak naši předkové nazývali Chřiby.  
V čele spolku stojí rada, jejíž součástí je předseda a místopředseda. Jelikož současnému předsedovi i místopředsedovi 
končil mandát, jedním z bodů programu schůze byla také volba členů do těchto dvou funkcí. Ing. Petr Galatík vykonával 
funkci předsedy od roku 2009 a na tuto pozici znovu nekandidoval. Novým předsedou byl zvolen Pavel Čech, starosta 
obce Pačlavice a místopředsedou Jan Petřík, starosta obce Kostelany. Ing. Petru Galatíkovi patří velké díky za všechen čas 
a úsilí, které MAS Hříběcí hory věnoval. Nadále bude členem rady MAS. Dalším projektem spolupráce, který bude brzy u 
svého konce, je projekt „Příběhy našich kronik“. Jedním z jeho výstupů bude i publikace „Příběhy našich kronik“, která 
obsahuje příběh z každé obce v působnosti MAS Hříběcí hory. V rámci projektu proběhly také interaktivní přednášky v 
několika školách. Prvním projektem spolupráce MAS Hříběcí hory se zahraničním partnerem ze Slovenska je projekt 

„Společně jsme na koni“, který bude také ukončen v letošním roce. Výstupem projektu je rozšířená síť hipotras 
doplněná o altány, odpočívadla a vyhlídky s informačními tabulemi.                                  Veronika Zbořilová, MAS HH 

Vážení čtenáři, pokud máte zájem přispět vaším příspěvkem do obecního zpravodaje, uzávěrka příštího čísla bude ve středu 24. 
června.  
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